

[Texte]

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** I really understand the hon. member's concerns, and I want to assure him that the directive will be written, will be initiated in a very positive way, and I will certainly undertake to ensure that he and those who have to administer it have a copy and know my point of view.

**Mr. Dingwall:** Okay, the final . . .

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** The other point you raised is very valid. As a person who represents a constituency with two universities and a community college and so on, I know the question as to whether it is January 1 or February 1 . . . I know it is important to begin early on this.

**Mr. Dingwall:** In concert with that, you mentioned the word "expeditiously" when you talked about the Abella report in terms of developing the government's response. I come back to an earlier question I posed for want of no better reason than that you did not answer it . . .

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** I am sorry.

**Mr. Dingwall:** Will you be tabling a response on that before January 1, 1985?

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** I cannot tell you at this point. I cannot give you that assurance at this point because we have only begun our work on that, having just received the report, and as you know it is very complex and I think very worth while.

**Mr. Dingwall:** It is not very often the New Democratic Party would perhaps agree with me, but in terms of the allocations under the Canada Winter Works Program I will certainly be looking for additional moneys for my constituency in view of the high unemployment area I have in my riding, and I hope you will consider my request along with requests of other Members of Parliament in a favourable light in view of the difficult economic conditions we face in the poorer regions of this country.

Thank you.

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** Thank you, and I would just say to the hon. member . . .

**Mr. Dingwall:** I do not represent North Sydney.

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** —that Cape Breton will always play a very large part in my thinking.

**Mr. Nystrom:** Special status.

**Miss MacDonald (Kingston and the Islands):** That is right. I am aware of the difficulties.

**The Vice-Chairman:** That completes the questions this afternoon. On behalf of the committee I would like to thank the Minister for her generosity in appearing before us and answering questions. Unless I hear strong objections, I will adjourn this meeting until 9.30 a.m. on Thursday, at which time the Minister of Labour, the Hon. William McKnight, will appear before us.

[Traduction]

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Je comprends très bien les inquiétudes du député, et je tiens à lui assurer que ces directives seront écrites, seront pensées d'une manière très positive, et je m'engage à lui en envoyer un exemplaire ainsi qu'à tous ceux qui ont des responsabilités sur le plan administratif et à leur faire part de mon point de vue.

**M. Dingwall:** Très bien, pour finir . . .

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Votre seconde préoccupation est également très valable. En tant que représentante d'une circonscription comportant deux universités et un collège communautaire, etc., je connais l'importance du 1<sup>er</sup> janvier ou du 1<sup>er</sup> février . . . Je sais qu'il importe d'agir au plus tôt.

**M. Dingwall:** Dans la même veine, vous avez dit que la réponse du gouvernement au sujet du rapport Abella ne se ferait pas attendre. Je reviens sur une de mes questions précédentes pour la bonne raison que vous n'y avez pas répondu . . .

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Je m'en excuse.

**M. Dingwall:** Déposerez-vous une réponse à ce sujet avant le 1<sup>er</sup> janvier 1985?

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Je ne peux pas vous le dire pour le moment. Je ne peux pas vous donner maintenant cette assurance car venant tout juste de recevoir ce rapport, nous n'en sommes qu'au tout début de notre étude et comme vous le savez, ce rapport est très complexe et tout à fait digne d'intérêt.

**M. Dingwall:** Il n'arrive pas très souvent que le Parti néo-démocrate soit peut-être d'accord avec moi, mais pour ce qui est des allocations du programme des travaux d'hiver, je compterais certainement sur ces sommes supplémentaires pour ma circonscription où le taux de chômage est très élevé, et j'espère que vous considérerez ma demande avec celle des autres députés d'un oeil favorable, compte tenu des conditions économiques difficiles que nous vivons dans les régions démunies de ce pays.

Merci.

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Merci, et j'aimerais simplement dire aux députés . . .

**M. Dingwall:** Je ne représente pas Sydney Nord.

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** . . . que le Cap-Breton aura toujours une part très importante dans ma réflexion.

**M. Nystrom:** Un statut spécial.

**Mlle MacDonald (Kingston et les Îles):** Parfaitement. Je suis tout à fait consciente des difficultés.

**Le vice-président:** Cela met fin aux questions pour cet après-midi. Au nom du Comité, j'aimerais remercier la ministre d'avoir eu la générosité de venir répondre à nos questions. À moins d'objections fortes, je lève cette séance jusqu'à jeudi 09h30, heure à laquelle nous entendrons le ministre du Travail, l'honorable William McKnight.